
16 augusti 2018
protokoll PROTOKOLL 1 (12) 

 Sammanträdesdag 
 2018-08-16 
 

 
Tid och plats 
18.00–19.10 Fullmäktigehuset 
 
Omfattning 
§ 129–146  
 
Per-Olof  Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Leila Pekkala (S), Anna Svalander (L), Morgan 
Hjalmarsson (L), Annette Carlson (M), Ulf  Sjösten (M), Patric Silfverklinga (-), Tom 
Andersson (MP), Ulf  Olsson (S), Malin Carlsson (S), Kjell Classon (S), Ida Legnemark 
(V), Lennart Andreasson (V), Patric Cerny (L), Annette Nordström (M), Marie Fridén 
(M), Leif  Häggblom (SD), Kjell Hjalmarsson (MP), Lars-Åke Johansson (S), Yvonne 
Persson (S), Raija Leppänen (S), Fredrich Legnemark (V),  Falco Güldenpfennig (KD), 
Kerstin Hermansson (C), Hamid Fard (L), Anna Christensen (M), Birgitta Bergman 
(M), Pirita Isegran (M), Mosa Roshanghias (MP), Anja Liikaluoma (S), Leif  Johansson 
(S), Ninni Dyberg (S), Anne Rapinoja (V), Sofia Andersson (V), Ingela Hallgren (KD), 
Alexander Andersson (C), Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund (M),  Pertti Merstrand 
(SD), Crister Spets (SD), Christina Ramsälv Waldenström (MP), Gun-Britt Persson (S), 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Kent Hedberg (S), David Hårsmar (C), Lars-
Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Björn Qvarnström (SD), Hanna Werner 
(MP), Sara Andersson (S), Per Carlsson (S), Anethe Tolfsson (S), Sofia Bohlin (S), 
Oliver Öberg (M), Dennis Jernkrook (M) Mikael Wickberg (M), Thor Öhrn (SD), 
Robert Sandberg (S), Mohamed Kossir (S), Johan Dahlberg (S) och Emina Beganovic 
(S). 
 
I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
 
För Hans Gustavsson (KD) - Karl-Gustav Drotz (KD) 
För Maj-Britt Eckerström (C)  - Mattias Danielsson (C) 
För Björn Bergqvist (M) - Amanda Wiktorsson (M) 
För Tommy Josefsson (V) - Pari Mahinpour (V) 
För Sten Lundgren (SD) - Patrik Hållpås (SD) 
För Alexis Mouschopanis (M) - Paul Andre Safko (M) 
För Micael Svensson (S) - Eva Axell (S) 
För Ismail Bublic (M) - Wiwi Roswall (M) 
För Mohamed Ben Maaouia (S) - Anders Jonsson (S) 
 
För Tony Strandgård (-) saknas ersättare. 
För Andreas Bäckman (-) saknas ersättare. 
 
Närvarande ersättare 
Lotta Löfgren Hjelm (M), Jonas Garmarp (M), Per Månsson (M), Maria Jöreteg (M),  
Anne-Marie Ekström (L), Andreas Cerny (L), Bengt Wahlgren (KD), Eva Andersson 
(S), Muharrem Binaku (S), Bengt Bohlin (S), Therése Björklund (S), Andreas 
Ekström (S), Leif  Grahn (S), Marie Sandberg (S), Sören Björklund (S), Abdullahi 
Warsame (S),  Jasem Hardan (V) och Anita Spjuth (V). 
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Dennis Söderberg (MP) anländer till sammanträdet kl 18.01. 
 
Maj-Britt Eckerström (C) anländer till sammanträdet kl 18.40 och intar sin plats inför 
behandlingen av § 137. 
  
Övriga närvarande 
Lars-Olof  Danielsson  stadsjurist 
Göran Björklund  sekreterare 
 
 
§ 129 
Val av justerande ledamöter 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Ulrik Nilsson (M) och Leila 
Pekkala (S) med Yvonne Persson (S) som ersättare. 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal i stadshuset, Borås, fredag den 24 augusti 2018 kl 11.00. 

 
 
§ 130   
Anmälningsärenden 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkommet ärende som av kommunchefen 
remitterats till Kommunstyrelsen: 
 
2018-06-21  Motion av Tommy Josefsson (V), Anne Rapinoja (V) och Ida 

Legnemark (V): Planera Gässlösa till en fossilfri stadsdel. 
 Dnr 2018-00510 1.1.1.1 
 
 
§ 131  
Inkomna interpellationer och enkla frågor 
Till dagens sammanträde har fyra enkla frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
De enkla frågorna får ställas. 
 
 
§ 132  Dnr KS 2018-00041 1.1.1.3 
Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, separat bilaga)  
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Jessica Bjurén (M), Åsbogatan 3, lgh:1104, 503 36 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ledamot i Förskolenämnden. 
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 2018-08-16 
 

 
Nuvarande ersättare Stefan Medin (M), Hjälmryd 6, 504 96 Bredared väljs till ledamot i 
Förskolenämnden t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Pirita Isegran (M), Ögärdsvägen 12, 515 32 Viskafors väljs till ersättare i Förskolenämnden 
t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Lovisa Gustafsson (M), Kullavägen 20, 518 41 Sjömarken väljs till ersättare i Förskolenämnden 
t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Alva Mannberg (M), Ynglingagatan 14A, 506 37 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ersättare i Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 
 
Per Månsson (M), Påtorp Säteri, 513 32 Fristad väljs till god man med sakkunskap i skogs- och 
jordbruksfrågor t.o.m. den 31 december 2018. 
 
Alexander Eliasson (M), Värmlandsgatan 3B, 504 39 Borås entledigas från sitt uppdrag som 
ersättare i Tekniska nämnden. 
 
Marcus Nilsen (L), Tegnergatan 13, 503 43 Borås entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Miljö- och konsumentnämnden. 
 
 
 
§ 133   Dnr KS 2018-00575 1.1.1.1. 
Svar på enkel fråga av Mattias Danielsson (C) till Malin Carlsson (S) 
om busskort till elever  
Kommunalrådet Malin Carlsson (S) avger svar på rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 134   Dnr KS 2018-00444 1.1.1.1. 
Svar på enkel fråga av Mattias Danielsson (C) till Sara Andersson (S) 
om Funkisfestivalen  
Kulturnämndens ordförande Sara Andersson (S) avger svar på rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 135   Dnr KS 2018-00580 1.1.1.1. 
Svar på enkel fråga av Kerstin Hermansson (C) till Ulf Olsson (S) 
om kommunalt beredskapslager och resursplan för kris- och bered-
skapsarbetet  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf  Olsson (S) avger svar på rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 136   Dnr KS 2018-00581 1.1.1.1. 
Svar på enkel fråga av Alexander Andersson (C) till Tom Andersson 
(MP); Planerar Borås Stads kostverksamhet in några fler måltider 
med närproducerat svenskt nötkött? 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) avger svar på rubricerad enkel fråga. 
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§ 137  Dnr KS 2018-00250 1.1.1.25 
Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2018 över Kommunfullmäktiges 
uppdrag som inte ingår i budget 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 91, sid B 1662) 
 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärenden som leder till att en annan nämnd får ett 
uppdrag. Dessa uppdrag skapas ibland annat i motioner. Beslut om uppdrag leder till 
att en expediering av Kommunfullmäktiges protokollsutdrag skapas för att en nämnd 
ska få uppdraget. Nämnden registrerar det inkomna protokollsutdraget i sitt diarium 
som ett nytt ärende och börjar handlägga ärendet. Detsamma gäller när Kommun-
fullmäktige ger Kommunstyrelsen ett uppdrag. 
 
I bilagan till detta ärende finns de aktuella uppdragen som skapats på detta sätt.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-04, § 300 
 
Rapporten läggs till handlingarna.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Rapporten läggs till handlingarna.  
 
 
§ 138  Dnr KS 2017-00587 256 
Utökat tomträttsavtal för Sandared 1:591 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 92, sid B 1677) 
 
Mellan Sandareds Tennisklubb och Borås Stad finns tomträttsavtal upprättat 1990-
01-01 för idrottsändamål. 
 
Detaljplan 1490K-P1211 för området kring tennishallen i Sandared vann laga kraft 
2015-05-25. Syftet med detaljplanen var att skapa en sammanhållen tennisanläggning 
och detaljplanen möjliggör utbyggnad av 3 stycken nya tennisbanor (utomhus) för 
klubben, i direkt anslutning till tennishallen. För att genomföra detaljplanen pågår 
lantmäteriförrättning för att anpassa Sandared 1:591 till de nya förhållandena, då det 
aktuella området genom fastighetsreglering förs till Sandared 1:591 från den kom-
munala fastigheten Sandared 1:77. 
 
I intentionsavtal tecknat 2016-02-22 kom Borås Stad och Sandareds Tennisklubb 
överens om att ett tilläggsavtal till gällande tomträttsavtal ska tecknas, samt hur 
tomträttsavgälden för det tillkommande området skulle bestämmas.  
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Tennisbanorna är utbyggda och område som omfattas av tilläggsavtalet disponeras 
i dag av tennisklubben. Avtalet innebär således en anpassning till rådande för-
hållanden. De gällande arrendeavtalen för tennisbanor inom den kommunala 
fastigheten Sandared 1:88 kommer att sägas upp. 
 
Det utökande området består av anlagda tennisbanor, om 3837 m2 och genom 
fastighetsreglering ökas Sandared 1:591 från 5645 m2 till 9482 m2. 
 
Parterna har kommit överens om att den årliga avgälden ska vara 42 669 kr/år, i 
enlighet med intentionsavtalet. Enligt intentionsavtalet ska den nya avgälden ändras 
till 40 500 kronor, baserat på en total areal om 9000 m2. För varje kvadratmeter-
avvikelse från ovan nämnda 9000 m2 förändras avgälden med 4,50 kr. 
I och med utvidgningen av tomträtten blir den nya årliga tomträttsavgälden  
42 669 kronor, d.v.s. 10 944 kronor högre än nuvarande avgäld. (31 725 kr/år.) 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-04, § 304 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Godkänna tilläggsöverenskommelsen till tomträttsavtal för Sandared 1:591, med 
Sandareds Tennisklubb.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna tilläggsöverenskommelsen till tomträttsavtal för Sandared 1:591, med Sandareds 
Tennisklubb.  
 
 
§ 139  Dnr KS 2018-00118 1.1.1.4 
Partistöd 2018 (Miljöpartiet de Gröna) 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 93, sid B 1688) 
 
Miljöpartiet i Borås har inkommit med en skriftlig redovisning av hur partistödet för 
år 2017 har använts. Till redovisningen finns ett granskningsintyg bifogat. 
 
Fullmäktige skall fatta beslut om utbetalning av partistöd 2018 kan ske. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-18, § 319 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Partistöd till Miljöpartiet de Gröna i Borås kan utbetalas.  
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Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Partistöd till Miljöpartiet de Gröna i Borås kan utbetalas.  
 
 
§ 140   Dnr KS 2017-00460 739 
Uppföljning av Handlingsplan 2017 för ett tillgängligt samhälle 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 94, sid B 1691) 
 
Borås Stads program för ett tillgängligt samhälle 2017-2020 visar kommunens 
ambitioner för att personer med funktionsnedsättning ska kunna leva ett gott liv i 
Borås. Ytterst handlar det om alla människors lika värde och rätt att delta i samhället. 
Syftet med programmet är att ge vägledning för att säkerställa att personer med 
funktionsnedsättning får samma möjligheter som andra att utöva sina demokratiska 
rättigheter och skyldigheter.  En handlingsplan med konkreta åtgärder kopplade till 
programmet ska driva fortlöpande verksamhetsutveckling. 
Sex nämnder har haft uppdrag i handlingsplanen 2017 som här redovisas. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-18, § 327 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Informationen läggs till handlingarna.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Informationen läggs till handlingarna.  
 
 
§ 141  Dnr KS 2018-00402 1.1.2.1 
Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 95, sid B 1702) 
 
Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle för Borås Stad fastställdes av Kom-
munfullmäktige 21 dec 2016 och ska enligt riktlinjerna för styrdokument revideras 
senast 2017. För revideringen ansvarar Sociala omsorgsnämnden. 
 
I samband med Kommunfullmäktiges beslut till ny nämndsorganisation (Kommun-
fullmäktige 2016-03-17) fick Sociala omsorgsnämnden ett särskilt uppdrag avseende 
tillgänglighet. 
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I samband med den nya nämndsorganisationen uttrycktes en oro för att de nya fack-
nämnderna skulle utveckla ett ”stuprörstänk” där det egna ansvarsområdet kunde gå 
ut över det allmänt bästa. En rad frågor definierades som berör mer än en nämnd, ett 
exempel var här tillgänglighetsfrågorna.  
 
Samarbetsuppdraget syftar till att säkra en helhetssyn utifrån kommunens och med-
borgarnas bästa. 
 
För att genomföra samarbetsuppdraget finns Programmet för ett tillgängligt samhälle 
med tillhörande handlingsplan. 
 
Handlingsplanen har varit ute för remiss där samtliga förvaltningar fått möjlighet att 
yttra sig angående de mål som berör just deras förvaltning. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-18, § 328 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Fastställa Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020.  
 
 
§ 142 Dnr KS 2018-00384 3.1.1.0 
Byggbonus 2018 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 96, sid B 1711) 
 
Regeringen införde 2016 ett nytt statsbidrag till Sveriges kommuner med anledning 
av bostadsbristen i landet. Syftet med bidraget är att få till stånd ett ökat bostads-
byggande kopplat till det ökande behov av bostäder som finns i landets kommuner. 
Bidraget kan sökas senast den 1 oktober varje år och cirka 3,6 miljarder fördelas de 
två första åren. Boverket beviljade den 17 november Borås Stad 19,3 miljoner kronor 
att jämföras med 29,9 miljoner kronor som Borås erhöll under 2016. Skillnaden 
beror till största delen på att fler ansökande kommuner är med och delar på den 
avsatta summan. För den del som utbetalades till Borås under 2016 beviljade 
Kommunfullmäktige 2017-04-27 driftprojekt på 15 miljoner kronor och investerings-
projekt på sammanlagt 26 miljoner kronor. Vad gäller investeringsprojekten skall den 
ekonomiska effekten i form av kapitalkostnader finansieras genom kommande års 
byggbonusar.  
 
Statsbidraget till kommuner som ansöker och uppfyller villkoren är totalt 1,8 för 
2016 och 2017 och därefter 1,3 miljarder kronor årligen. Medlen är att betrakta som 
ett generellt statsbidrag och skall därför bokföras till sin helhet samma år som det 
utbetalas vilket innebär att beloppet ingår i kommunens resultat för 2017.  
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För att genomföra samarbetsuppdraget finns Programmet för ett tillgängligt samhälle 
med tillhörande handlingsplan. 
 
Handlingsplanen har varit ute för remiss där samtliga förvaltningar fått möjlighet att 
yttra sig angående de mål som berör just deras förvaltning. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-18, § 328 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fastställa Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Fastställa Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020.  
 
 
§ 142 Dnr KS 2018-00384 3.1.1.0 
Byggbonus 2018 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 96, sid B 1711) 
 
Regeringen införde 2016 ett nytt statsbidrag till Sveriges kommuner med anledning 
av bostadsbristen i landet. Syftet med bidraget är att få till stånd ett ökat bostads-
byggande kopplat till det ökande behov av bostäder som finns i landets kommuner. 
Bidraget kan sökas senast den 1 oktober varje år och cirka 3,6 miljarder fördelas de 
två första åren. Boverket beviljade den 17 november Borås Stad 19,3 miljoner kronor 
att jämföras med 29,9 miljoner kronor som Borås erhöll under 2016. Skillnaden 
beror till största delen på att fler ansökande kommuner är med och delar på den 
avsatta summan. För den del som utbetalades till Borås under 2016 beviljade 
Kommunfullmäktige 2017-04-27 driftprojekt på 15 miljoner kronor och investerings-
projekt på sammanlagt 26 miljoner kronor. Vad gäller investeringsprojekten skall den 
ekonomiska effekten i form av kapitalkostnader finansieras genom kommande års 
byggbonusar.  
 
Statsbidraget till kommuner som ansöker och uppfyller villkoren är totalt 1,8 för 
2016 och 2017 och därefter 1,3 miljarder kronor årligen. Medlen är att betrakta som 
ett generellt statsbidrag och skall därför bokföras till sin helhet samma år som det 
utbetalas vilket innebär att beloppet ingår i kommunens resultat för 2017.  
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Kommunerna är därmed fria att använda medlen utifrån egna behov och ingen 
återrapportering behöver ske. I Bokslut 2017 öronmärktes hela beloppet, 19,3, 
miljoner kronor för användning under år 2018. 
 
En arbetsgrupp med företrädare från Samhällsbyggnadsförvaltningen, Stadslednings-
kansliet, Tekniska förvaltningen, Fritids- och folkhälsoförvaltningen och Miljö-
förvaltningen har arbetat med att ta fram förslag till projekt/åtgärder som underlättar 
och ger förutsättningar att öka bostadsproduktionen. Gruppen har diskuterat, 
processat och föreslagit ett antal åtgärder som bedöms stimulera stadens utveckling 
och möjliggöra ett ökat bostadsbyggande. Dessa redovisa i bilaga. Den totalt före-
slagna summan uppgår till 14,3 miljoner kronor. Ev. ytterligare åtgärder upp till 
tillgängligt belopp 19,3 miljoner kronor kan komma att beslutas om under hösten. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på att använda det erhållna statsbidraget till 
projekt/åtgärder som primärt bidrar till och ger bättre förutsättningar till att öka 
bostadsproduktionen i Borås men även andra viktiga utvecklingsprojekt som Sjöbo 
Torg bidrar till en positiv stadsutveckling som främjar ett ökat bostadsbyggande. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-18, § 340 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:  
 
Godkänna projekt på sammanlagt 14,3 miljoner kronor i enlighet med upprättad 
sammanställning. Finansiering sker ur erhållen Byggbonus för 2017, 19,3 miljoner 
kronor som öronmärkts i Bokslut 2017.        
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna projekt på sammanlagt 14,3 miljoner kronor i enlighet med upprättad samman-
ställning. Finansiering sker ur erhållen Byggbonus för 2017, 19,3 miljoner kronor som öronmärkts 
i Bokslut 2017.        
 
 
§ 143  Dnr KS 2017-00390 869 
Svar på motion av Bengt Bohlin (S) och Sofia Bohlin (S): Dags att 
kulturen flyttar in på våra boenden! 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 97, sid B 1716) 
 
Bengt Bohlin (S) och Sofia Bohlin (S) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 
2017-04-27 lämnat in förslaget att   
¤ Borås Stad gör en utredning om hur vi kan berika de äldre på våra boenden med 
mer kulturupplevelser. 
¤ Borås Stad möjliggör att konst som finns tillgänglig kommer de äldre på våra 
boenden till del.         
Motionen har skickats på remiss till Centrala pensionärsrådet samt Vård- och 
äldrenämnden, båda tillstyrker motionen. 
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I budget 2018 har Vård- och äldrenämnden fått ett nytt uppdrag som innebär att 
nämnden ska inventera utbudet av aktiviteter på vård- och äldreboenden, såsom 
utflykter, musikunderhållning, teater m.m. och ta fram en handlingsplan för att 
bredda utbudet.  
 
Kommunstyrelsen konstaterar att det redan idag finns många kulturella aktiviteter på 
vård- och omsorgsboenden och ställer sig positiv till att de kulturella inslagen 
utvecklas. Dessutom finns ett uppdrag i budget 2018 som innebär att nämnden ska 
inventera utbudet av aktiviteter på vård- och äldreboenden som är i motionärernas 
anda. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-18, § 325 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Fullmäktige bifaller motionen.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borås Stad gör en utredning om hur vi kan berika de äldre på våra boenden med mer 
kulturupplevelser.  
 
Borås Stad möjliggör att konst som finns tillgänglig kommer de äldre på våra boenden till del. 
 
 
§ 144  Dnr KS 2017-00627 780 
Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (L): Tänderna är också en del 
av kroppen! 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 98, sid B 1722) 
 
Morgan Hjalmarsson (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-09-21 
lämnat in förslaget att Vård och äldrenämnden tar fram rutiner för att kunskap och 
kompetensnivån höjs inom området mun- och tandvård. Allt fler äldre är beroende 
av hjälp i sitt dagliga liv – bland annat med munvård och tandvård, vilket innebär en 
stor utmaning för både tandvården och äldreomsorgen. 
 
Motionen har skickats på remiss till Centrala funktionshinderrådet, Centrala 
pensionärsrådet samt Vård- och äldrenämnden. 
 
Centrala pensionärsrådet och Vård- och äldrenämnden tillstyrker motionen. Centrala 
funktionshinderrådet besvarar motionen. Rådet tycker det är lika viktigt att få stöd 
och hjälp med att klara sin egen munvård som att få stöd och hjälp med andra 
insatser som man inte klarar själv. 
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Kommunstyrelsens beslut 2018-08-16, § 324 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Motionen bifalles.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Morgan Hjalmarsson (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Vård- och äldrenämnden tar fram rutiner för att kunskap och kompetensnivån höjs inom området. 
 
 
§ 145  Dnr KS 2017-00217 739 
Svar på motion av Mosa Roshanghias (MP) - Våra fyrfota vänner i 
nöd och lust 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 99, sid B 1731) 
 
Mosa Roshanghias (MP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-02-23 
lämnat in rubricerad motion. I motionen föreslås att  
¤ Kommunfullmäktige ger i uppdrag till Vård- och äldrenämnden att utreda 
möjligheten att införa vårdhundar i något/några lämpliga boenden på försök 
¤ om resultatet av försöksverksamheten faller väl ut utöka den till flera boenden, 
eventuellt även med andra husdjur.  
Motionen har skickats på remiss till Centrala pensionärsrådet, Kommunala 
funktionshinderrådet samt Vård- och äldrenämnden. 
 
Kommunstyrelsen konstaterar att Vård- och äldrenämnden har genomfört 
försöksverksamhet med vårdhundteam under 2016. Detta har upplevts positivt och 
har permanentats inom ramen för nämndens resurser. Vård- och äldrenämnden har 
för närvarande sex vårdhundteam igång, tre i dagverksamhet för demenssjuka, två 
inom boende och ett inom korttidsverksamheten. Dessutom planeras för vårdhund-
team på ytterligare boenden. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-04, § 298 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Fullmäktige bifaller motionen.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Mosa Roshanghias (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige ger i uppdrag till Vård- och äldrenämnden att utreda möjligheten att införa 
vårdhundar i något/några lämpliga boenden på försök. 
 
Om resultatet av försöksverksamheten faller väl ut utöka den till flera boenden, eventuellt även med 
andra husdjur. 
 
 
§ 146  Dnr KS 2017-00692 739 
Svar på motion av Patric Cerny (L) om vårdhundar 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 100, sid B 1741) 
 
Patric Cerny (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-10-19 lämnat 
rubricerad motion. I motionen föreslås att det på försök införs ett arbete med 
Vårdhund på några av våra äldreboenden eller inom socialpsykiatrin. 
 
Motionen har skickats på remiss till Centrala pensionärsrådet, Centrala funktions-
hinderrådet, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden.  
 
Kommunstyrelsen konstaterar att Vård- och äldrenämnden har genomfört försöks-
verksamhet med vårdhundteam under 2016. Detta har upplevts positivt och har 
permanentats inom ramen för nämndens resurser. Vård- och äldrenämnden har för 
närvarande sex vårdhundteam igång, tre i dagverksamhet för demenssjuka, två inom 
boende och ett inom korttidsverksamheten. Dessutom planeras för vårdhundteam på 
ytterligare boenden. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-04, § 297 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Fullmäktige bifaller motionen.  
 
Kommunfullmäktige 
 
Patric Cerny (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Att det på försök införs ett arbete med Vårdhund på några av våra äldreboenden eller inom 
socialpsykiatrin. 
 
 
Avslutning 
Fullmäktiges förste vice ordförande framför sitt och fullmäktiges födelsedagshyllning 
till ordföranden Per-Olof  Höög som fyller 75 år idag. 
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Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Kommunfullmäktige ger i uppdrag till Vård- och äldrenämnden att utreda möjligheten att införa 
vårdhundar i något/några lämpliga boenden på försök. 
 
Om resultatet av försöksverksamheten faller väl ut utöka den till flera boenden, eventuellt även med 
andra husdjur. 
 
 
§ 146  Dnr KS 2017-00692 739 
Svar på motion av Patric Cerny (L) om vårdhundar 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2018, nr 100, sid B 1741) 
 
Patric Cerny (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-10-19 lämnat 
rubricerad motion. I motionen föreslås att det på försök införs ett arbete med 
Vårdhund på några av våra äldreboenden eller inom socialpsykiatrin. 
 
Motionen har skickats på remiss till Centrala pensionärsrådet, Centrala funktions-
hinderrådet, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden.  
 
Kommunstyrelsen konstaterar att Vård- och äldrenämnden har genomfört försöks-
verksamhet med vårdhundteam under 2016. Detta har upplevts positivt och har 
permanentats inom ramen för nämndens resurser. Vård- och äldrenämnden har för 
närvarande sex vårdhundteam igång, tre i dagverksamhet för demenssjuka, två inom 
boende och ett inom korttidsverksamheten. Dessutom planeras för vårdhundteam på 
ytterligare boenden. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2018-06-04, § 297 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Fullmäktige bifaller motionen.  
 
Kommunfullmäktige 
 
Patric Cerny (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Att det på försök införs ett arbete med Vårdhund på några av våra äldreboenden eller inom 
socialpsykiatrin. 
 
 
Avslutning 
Fullmäktiges förste vice ordförande framför sitt och fullmäktiges födelsedagshyllning 
till ordföranden Per-Olof  Höög som fyller 75 år idag. 
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Vid protokollet 
 
 
 
Lars-Olof  Danielsson 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Ulrik Nilsson (M) Leila Pekkala (S) 
 
 
 
Justeringen som påbörjades kl 11.00 avslutades kl 11.10 
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 24 augusti 2018 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
 
 

1 
 

 

Bilaga till § 130 Anmälningsärenden 
 
”Motion: Planera Gässlösa till en fossilfri stadsdel 
 
Gässlösaområdet står inför stora förändringar. Avloppsreningsverket skall avvecklas 
liksom småindustri, diverse grossister och lagerbyggnader som skall flyttas till andra 
platser. 
Hela området skall planeras för i huvudsak bostäder. 
 
När detta sker föreslår vi att stadsdelen skall planeras med stor hänsyn till Viskan 
som rinner igenom området samt att stadsdelen skall bli fossilfri och en av Sveriges 
klimatsmartaste stadsdelar. 
 
Klimathotet är en realitet som blir mer påtaglig för varje år. I Sverige är det 
transporterna som står för den största andelen med utsläpp av klimatgaser. Därför 
skall de som bor i stadsdelen uppmuntras att i första hand åka buss eller ta cykeln. 
Staden Houten i Holland, som har satt cykeln på första plats, skall tjäna som en 
förebild. Samtidigt är det en stor bostadsbrist i Borås med stor efterfrågan på 
hyresbostäder, som är ganska centralt belägna. Dessa hus skall vara klimatsmarta 
men ändå vara såpass billiga att vanliga människor har råd att bo där. 
 
Stadsdelen bör därför planeras efter följande principer: 
 

 Stadsdelen skall planeras för i första hand för resor med buss och cykel. 
Alla gator bör vara breda cykelgator med trottoar för gående. För att göra 
kollektivtrafiken till ett förstahands val bör en central gata gå genom 
stadsdelen, som är avsedd för bussar, taxi och godsleveranser. 

 Stadsdelen skall vara en blandstad med i huvudsak bostäder med hyresrätt, 
men även andra bostäder, t.ex. radhus. I bottenplan på några av hyreshusen 
bör finnas möjligheter till verksamheter som t ex kontor, café, cykelverkstad 
och småbutiker m.m. 

 Stadsdelens centrum bör förberedas för både kommersiell service samt 
förskola och låg- och mellanstadieskola, så att alla kan gå eller cykla till 
skolan och mataffären, på en bilfri cykelgata. Om det skall vara ytterligare 
centrumfunktioner får avgöras i en utredning i vanlig ordning. 

 Runt stadsdelen bör en bilväg planeras, med plats för parkeringsplatser (i 
t.ex. P-hus) och med möjligheter att nå alla byggnader för olika leveranser. 

 Husen skall utformas med låga U-värden, byggas med i huvudsak trä och 
ha solceller på alla takytor som vetter mot söder, sydväst och sydost. 

 Boende i lägenheter skall erbjudas möjlighet att kunna odla på en kolonilott 
och markyta för ett gemenast växthus bör finnas med (som i stadsdelen 
Valla i Linköping). 

 Stadsdelen bör ha utrymme för en bilpool med laddstolpar till el-bilar 
 Varje hyreshus bör ha en väder- och stöldskyddad lokal för cyklar i 

närheten av entrén 
 Husen skall värmeförsörjas med fossilfri fjärrvärme 
 Husen skall installeras med snålspolande toaletter och snålspolande duschar 
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Bilaga till § 130 Anmälningsärenden 
 
”Motion: Planera Gässlösa till en fossilfri stadsdel 
 
Gässlösaområdet står inför stora förändringar. Avloppsreningsverket skall avvecklas 
liksom småindustri, diverse grossister och lagerbyggnader som skall flyttas till andra 
platser. 
Hela området skall planeras för i huvudsak bostäder. 
 
När detta sker föreslår vi att stadsdelen skall planeras med stor hänsyn till Viskan 
som rinner igenom området samt att stadsdelen skall bli fossilfri och en av Sveriges 
klimatsmartaste stadsdelar. 
 
Klimathotet är en realitet som blir mer påtaglig för varje år. I Sverige är det 
transporterna som står för den största andelen med utsläpp av klimatgaser. Därför 
skall de som bor i stadsdelen uppmuntras att i första hand åka buss eller ta cykeln. 
Staden Houten i Holland, som har satt cykeln på första plats, skall tjäna som en 
förebild. Samtidigt är det en stor bostadsbrist i Borås med stor efterfrågan på 
hyresbostäder, som är ganska centralt belägna. Dessa hus skall vara klimatsmarta 
men ändå vara såpass billiga att vanliga människor har råd att bo där. 
 
Stadsdelen bör därför planeras efter följande principer: 
 

 Stadsdelen skall planeras för i första hand för resor med buss och cykel. 
Alla gator bör vara breda cykelgator med trottoar för gående. För att göra 
kollektivtrafiken till ett förstahands val bör en central gata gå genom 
stadsdelen, som är avsedd för bussar, taxi och godsleveranser. 

 Stadsdelen skall vara en blandstad med i huvudsak bostäder med hyresrätt, 
men även andra bostäder, t.ex. radhus. I bottenplan på några av hyreshusen 
bör finnas möjligheter till verksamheter som t ex kontor, café, cykelverkstad 
och småbutiker m.m. 

 Stadsdelens centrum bör förberedas för både kommersiell service samt 
förskola och låg- och mellanstadieskola, så att alla kan gå eller cykla till 
skolan och mataffären, på en bilfri cykelgata. Om det skall vara ytterligare 
centrumfunktioner får avgöras i en utredning i vanlig ordning. 

 Runt stadsdelen bör en bilväg planeras, med plats för parkeringsplatser (i 
t.ex. P-hus) och med möjligheter att nå alla byggnader för olika leveranser. 

 Husen skall utformas med låga U-värden, byggas med i huvudsak trä och 
ha solceller på alla takytor som vetter mot söder, sydväst och sydost. 

 Boende i lägenheter skall erbjudas möjlighet att kunna odla på en kolonilott 
och markyta för ett gemenast växthus bör finnas med (som i stadsdelen 
Valla i Linköping). 

 Stadsdelen bör ha utrymme för en bilpool med laddstolpar till el-bilar 
 Varje hyreshus bör ha en väder- och stöldskyddad lokal för cyklar i 

närheten av entrén 
 Husen skall värmeförsörjas med fossilfri fjärrvärme 
 Husen skall installeras med snålspolande toaletter och snålspolande duschar 

 
 



Kommunfullmäktiges protokoll  |  16 augusti 2018

B 210

2 
 

 

 
 

 Dagvattnet skall omhändertas lokalt och även kunna gå i öppna diken där 
det är möjligt och estetiskt tilltalande. Möjligheter till dammar skall under-
sökas. 

 
Vi föreslår 

 att Gässlösa skall planeras att bli en fossilfri stadsdel enligt intentioner i 
ovanstående text. 

 
Tommy Josefsson, Anne Rapinoja och Ida Legnemark (Vänsterpartiet) 
 
Borås 19 juni 2018” 
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 Dagvattnet skall omhändertas lokalt och även kunna gå i öppna diken där 
det är möjligt och estetiskt tilltalande. Möjligheter till dammar skall under-
sökas. 

 
Vi föreslår 

 att Gässlösa skall planeras att bli en fossilfri stadsdel enligt intentioner i 
ovanstående text. 

 
Tommy Josefsson, Anne Rapinoja och Ida Legnemark (Vänsterpartiet) 
 
Borås 19 juni 2018” 
 
 

 

 

1

Bilaga till § 131 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”ENKEL FRÅGA 2018-08-16 
 
Fråga till kommunalrådet Malin Carlsson 
 
På måndag startar terminen i gymnasieskolan i Borås. De rödgröna fick med stöd 
av Sverigedemokraterna igenom att alla gymnasieelever ska få fria resor i Borås 
stad, vilket innebär att alla elever i gymnasieskolan får ett busskort - även om de har 
närmare till skolan än till busshållplatsen. 
Från Centerpartiets sida har vi tidigare ställt frågor kring hur busskorten ska 
hanteras, vem som ska ansvar för utdelningen och hur uppföljningen ska gå till. 
Med mindre än en vecka kvar till skolstart utgår vi från att riktlinjer och rutiner är 
utarbetade. 
Centerpartiet har vid flera tillfällen ställt frågor till kommunalrådet om de elever 
som bor på landsbygden, och som har flera kilometer till närmaste busshållplats 
skulle kunna erbjudas skolskjuts till närmaste hållplats, något som Malin Carlsson 
lovat undersöka och återkomma kring. Med några dagar kvar till skolstart är det 
dags att gymnasieungdomarna som bor utanför tätorten får ett svar på om de 
erbjuds skolskjuts till hållplatsen eller om de även fortsättningsvis måste cykla, åka 
moped eller blir skjutsade av föräldrarna till hållplatsen. 
Under budgetdebatten ställde vi från Centerpartiet frågor om de elever som valt att 
gå i en skola i en annan kommun. Vi undrar fortfarande vilken form av busskort 
dessa elever får och hur detta ska administreras. 
Socialdemokraterna har valt att förse alla gymnasieelever med busskort. När det 
gäller grundskoleeleverna är det magrare. Här finns inga generella regler för 
busskort. Beräkningen om man är berättigad till skolskjuts eller inte utgår från 
sträckan mellan hemmet och den närmaste skolan. Om familjen valt en annan 
skola, som ligger längre bort har eleven inte rätt till skolskjuts. 
 
Utifrån detta vill jag ställa följande frågor till Malin Carlsson: 
 
- Hur kommer administrationen av busskorten till gymnasieeleverna, såväl de som 

går i en skola i Borås som i en annan kommun, att gå till? 
- Kommer de elever som bor på landsbygden och inte har tillgång till 

kollektivtrafik att kunna erbjudas skolskjuts? 
- Kommer det vara möjligt för elever som läser i en annan kommun att göra ett 

tillköp, där kommunens busskort kan byggas på och gälla utanför 
kommungränsen? 

- Kommer även grundskoleeleverna i Borås att få fria bussresor i hela 
kommunen, så att intentionerna med det aktiva skolvalet inte begränsas av 
familjens ekonomi? 

 
För Centerpartiet 
Mattias Danielsson” 
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Bilaga till § 131 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”ENKEL FRÅGA    2018-08-16 
 
Fråga till Sara Andersson (S), ordförande i kulturnämnden. 
 
Utifrån ett förslag från Centerpartiet lämnade allianspartierna under våren ett 
initiativärende i Kommunstyrelsen kring Funkisfestivalen. Samtliga partier ställde 
sig bakom initiativärendet i KS, vilket innebar att KS uppmuntrade kulturnämnden 
att sluta ett avtal med föreningen Funkisglädje, för att Borås ska kunna arrangera en 
deltävling i Funkisfestivalen. 
Funkisfestivalen är meloditävling för personer över 15 år med kognitiv eller 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning inom LSS. Syftet är att en marginaliserad 
målgrupp ska få stå i strålkastarljuset och sjunga och få visa att med rätt stöd och 
resurser så kan alla prestera på 100 procent av sin förmåga. Det är också ett 
kulturarrangemang som riktar sig till andra i målgruppen, även om de inte deltar i 
tävlingen. 
I varje deltävling, som arrangeras runt om i landet utses en vinnare, som sedan 
tävlar i en nationell final i Stockholm, där artisterna sjunger till specialskrivna 
arrangemang av sina favoritlåtar. 
För att hinna med de praktiska delarna kring en deltävling uppmanar Funkisglädje 
kommunerna att sluta avtal kring Funkisfestivalen under maj månad. En 
förutsättning för att lyckas med arrangemanget är att samverka med andra aktörer 
kring arrangemanget. 
 
Utifrån detta vill jag ställa följande frågor till kulturnämndens ordförande: 
 
- Vilket datum och var kommer deltävlingen i Borås att hållas? 
- Har andra aktörer visat intresse att vara med och arrangera tävlingen? 
 
För Centerpartiet 
Mattias Danielsson” 
 
 
  



Kommunfullmäktiges protokoll  |  16 augusti 2018

 B 213

 

 

2

Bilaga till § 131 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”ENKEL FRÅGA    2018-08-16 
 
Fråga till Sara Andersson (S), ordförande i kulturnämnden. 
 
Utifrån ett förslag från Centerpartiet lämnade allianspartierna under våren ett 
initiativärende i Kommunstyrelsen kring Funkisfestivalen. Samtliga partier ställde 
sig bakom initiativärendet i KS, vilket innebar att KS uppmuntrade kulturnämnden 
att sluta ett avtal med föreningen Funkisglädje, för att Borås ska kunna arrangera en 
deltävling i Funkisfestivalen. 
Funkisfestivalen är meloditävling för personer över 15 år med kognitiv eller 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning inom LSS. Syftet är att en marginaliserad 
målgrupp ska få stå i strålkastarljuset och sjunga och få visa att med rätt stöd och 
resurser så kan alla prestera på 100 procent av sin förmåga. Det är också ett 
kulturarrangemang som riktar sig till andra i målgruppen, även om de inte deltar i 
tävlingen. 
I varje deltävling, som arrangeras runt om i landet utses en vinnare, som sedan 
tävlar i en nationell final i Stockholm, där artisterna sjunger till specialskrivna 
arrangemang av sina favoritlåtar. 
För att hinna med de praktiska delarna kring en deltävling uppmanar Funkisglädje 
kommunerna att sluta avtal kring Funkisfestivalen under maj månad. En 
förutsättning för att lyckas med arrangemanget är att samverka med andra aktörer 
kring arrangemanget. 
 
Utifrån detta vill jag ställa följande frågor till kulturnämndens ordförande: 
 
- Vilket datum och var kommer deltävlingen i Borås att hållas? 
- Har andra aktörer visat intresse att vara med och arrangera tävlingen? 
 
För Centerpartiet 
Mattias Danielsson” 
 
 
  

 

 

3

Bilaga till § 131 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”Enkel fråga till kommunalrådet Ulf Olsson 
 
I början av 2016 skrev Alexander Andersson från Centerpartiet en motion om 
kommunal beredskap. Ett år senare togs svaret på motionen upp i Kommun-
fullmäktige, svaret var till vissa delar positivt och delar av den har genomförts. 
 
Några svar hänvisades dock till utredningar som skulle göras, två att-satser i svaret 
på motionen löd enligt följande: 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda frågan om kommunalt beredskapslager innehållande 
livsmedel, kemikalier för vattenrening samt bränsle och övrig materiell. 
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda frågan om en resursplan för kris- och 
beredskapsarbetet. 
 
Vi kan i ett annat ärende i dagens Kommunfullmäktige läsa om hur de här två 
uppdragen tagits om hand och att de inte är genomförda fullt upp ännu. 
 
Frågan om kommunal beredskap har under sommaren aktualiserats igen. Vi har 
haft en extrem torka. Brunnar har sinat. Bönderna har haft svårt att hitta bete till 
sina djur. Tack och lov har vi förskonats av några större bränder. Men vi har sett 
hur sårbart vårt samhälle är. 
 
Min fråga till kommunalrådet Ulf Olsson är: 
 
Hur kommer kommunstyrelsen genomföra uppdragen från Kommunfullmäktige 
januari 2017? 
 
Har Borås Stad i dagsläget tillräckligt kommunalt beredskapslager, såväl materiellt 
som personalmässigt? 
 
Kerstin Hermansson 
Centerpartiet” 
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Bilaga till § 131 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
”ENKEL FRÅGA  2018-08-16 
 
Enkel fråga till ansvarigt kommunalråd 
 
Sommaren har varit förödande för Sveriges bönder. På grund av torkan och de 
höjda priserna och avsaknad på foder riskerar flera lantbrukare att behöva slakta 
sina djur i förtid. Men eftersom slakterierna inte kan sälja köttet, delvis på grund 
grillförbudet som varit, är det långa köer. 
 
Vi behöver därför köpa mer svenskt kött nu, omgående, för att säkra tillgången 
framledes. Slakterierna behöver ha avsättning för köttet, så kedjan av uppfödning 
av kalvar säkras. 
 
Enligt Hans Agné, vd på branschorganisationen Köttföretagen, behöver flera 
offentliga aktörer nu köpa svenskt kött. 
– Det skulle betyda mycket för branschen och för de svenska bönderna. 
Slakterierna gör vad de kan, men eftersom man inte kan sälja köttprodukter så kan 
man inte ta emot alla djur säger han. 
 
En del kommuner och landsting har hörsammat problematiken. De har planerat in 
fler måltider med nötkött i den offentliga verksamheten. Med tanke på att det 
serveras 3 miljoner mål mat i offentlig verksamhet per dag skulle några fler måltider 
med nötkött medföra gynnsammare förhållanden för den gröna näringens 
verksamhet. 
 
Min fråga är: 
Planerar Borås Stads kostverksamhet in några fler måltider med närproducerat 
svenskt nötkött med anledning av rådande situation? 
 
Alexander Andersson 
Centerpartiet” 
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